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акоц  predloga  gg.  Tešrnana   Nikolića   i   drugova   o Predsednik Miša Trifunović: ()\,i) nećemo sta- 
iikiilanjii koncesije date g. Svetozaru  Rasicu za sečn viti na dnevni red, nego (•čUKI tome Odboru uputiti. 
»ume u V, Jastrepcu. Kao 2. tačka dnevnoga  reda /ii  iduću  sednion 

Primate  li. gospodo, ovo  kao   1.  tacku^   (Pri- et.4yljani   predlog g.  An-idir;, ад  zakoisko  tumače 
mamo — ne primt ,i  [ma reč g. Vuiičić. "■^ a\ f- Ш'?- d

rT
an: za ^1-  8°х •         ,   ,, Л    kao   3.   tackii   pretres   IZvestaja   podmllmra   o 

Milorad  Vujičić:  su, se tiče ovoga  Odbora  za Državnom Savetu. (Prima se) 
neke koncesije, mi ima  opsti Od'bor za svekonee- Današnju   sodnicu   zaključujem,   a   iduću   zaka- 
nje i ja mislim, da ovo treba uputiti ovom Odboru,     zaćn   prema, prilikama,   prema   sednici  skupštinskoj. 
pa noka on to radi. a ne da brramo posebni Odbor. 
(Glasovi: 'iako je!, prima se!) (Sednica   je  zaključena   U   11   sati.) 

LXVI. SEDNICA 

ZAKONODAVNOG ODi30RA 
NARODNE  SKUPŠTINE 

KRALJEVINE 

SRBA, HRVATA I SLOVENAGA 

držana -l. aprila  L&2|2. god. u  Beogradu. 

Predsedavao   Predsednik  Miša Trifunović. Kristan, 8. .1. Ojonović, it. .1. Jovanovič,  10.   lirasni- 
Zameouk selkretara Pavle Angjclic. Р^ "•, Rajar, 12. Duli'bić. 

... ,     .       .......        , U  pododbor za proučavanje predloga zakona o 
(Početak u 11 i 16 prije  Ine.) rasprostiranju važnosti zakona o Državnom  Račune 

Predsednik  Miša Trifunović:  Otvaram  (i(l.  re- vodstvu na oelu teritoriju izabrana su ova gospoda1: 
dovnn sudnicu  Zakonodavnog Odbora,  izvolite čuti i. s. Šećerov, 2.  Rajčević, ."i. Lazić, i. Tajsić, 
protokol prošle sednice. :,. Magovčević, ti. Sarajlići 7,  Pusenjak. 

Zanienik  sekretara  Pavle  An^jelić čita  proto- Primate li gospođo ove pododbore?  (Primamo.) 
ko] 05. sednice Zak( davnog odbora. Prelazimo  na 4'.  tačku dnevnog  reda:   Pretres 

Predsednik Miša Trifunović:  ima li  primedata predloga nar. poslanika g.  Pavla  Angjelića za zako 
na protokol?  (Nema.) Objavljujem, da   je  protokol "odavno tumačenje cl. 46. zakona o budžet, dvanae- 
proŠlć sednice primljen. stinama za   1921. god.  Ima   reč g.  Pavle  Angjelio. 

Čast. mi   je izvestiti Zakonodavni Odbor, da  je Pavle Angjelić:  (iospodo  kad  je Zakonodavni 
pododbor za proučavanja zakonskoga predloga o ras- Odbor re&avao o uredbi za (i dvanaestina 1921. god., 
prostiranju  važnosti   zakona  o   uredjenju   okruga   i 0||<|;| .i'' " ^- ~l:'-- P0 Predlogu g. Vujičića i diskusiji 
Brezova za Sr<biju na teritoriji tivše [kraljevine Crne k,l.ia sr ,J1"la V()'lll;i " Zakonodavnom Odtpr.u, <lonet 
Gore podneo svoj   izveštaj,   koji   će   se'staviti   na teHe1 <''1- 45- P0 kome se .skraćuje menjanje državnog 
dnevni red na jednoj od idućih sednica. novca po kursu svima onim studentima, koji ne za 

io ,i    , „ i'  •     ' i        •       iv      i vrše svojo studijo ove godine, a za medecinare do 1. bana prelazimo   na  dnevni   red.   Na   dnevnom .  ,    ,,,,.,        , ■',,   ,. ?. 
,.,,!,,   ■   .   i,i ,ii    , ,        - II pi a     itL'.i. god.    Medni,im    n   mom    govoru,    ia    sam redu je:  izlior  odhoi-a   za   proučavanje   zakonskoga •'    ,    .        ° ,, ,    . .       ■  ■' , ..,  n • •       i -i ii г om a i iiomo^ao  pred dt;- "•.   \ inicica  i   izrazio, — sto predloga   o   izmeni  zakona  o   izboru   narodnili   posla- ..      ' ,      fe      '    .      Г Г-i ■ , 

n.,,   ;       i i ■     -i • ■  i      • i'  i stoii  n   stenoaralsKim   lieleskama  napisano, —  da   ir. ji:ka   i  zakona  0   lnraekim  spiskovima.   Kako smo  se ,,.■'.  . .   ,e. .,   ., '.       . ,.? 
,,,.„а1„,,.   ,,,.f     ,.....  .,,,,,, i; •        i   u        .II iMmistar    lednim    pravilnikom    to     pitanie    regiuise prošlog   puta   sporazumeli,   za   ovai   pododlior   trelialo ,.,..■',.        »       ,   -i    i • ■,      ,    i       Г 
i,-  :v.,i ,..,,;   м  /i„,,,,      м   r .•      • -i- i prcMlvidiapici  važnost  školovanja onih studenata  na in  izaiorati  п članova.  Medjutim   ia ne vidim ovde ', ,   ■ ■ ,. 

i    ,,i:,,, i ,.  ; ,     i     -i     •       ■• vi i strani, koie grane   nauke   nisu   zastupljene   na   na- 
dovoljan broj poslanika iz sviju grupa. Zbog toga da- i•„:,.■',...,7«,.t.,    i,-..i      :,, i..,,, &*.„   : ;.., 
jem   б   minuti   odmora   da   se  grupe   0   ovome   spora- som   l'niverziteln.   Kako  je   onda,   kao  što  je   svim; a 

mi , vama poznato, bila velika hitnja u  reviziji tih  ure- 
("N1.. (.,;.. ,„1,.,   ..         i>    i       i           ^ dalba, onda je д'-   -Ministar   pročitao   jedan   tekst    na (.IVistaje odmor. —  rosle odmora.) ,    ••                        • i-^   ••       • ,   i-  •  ^   • 'i i   ^   • koji smo  n  onoj  lutnji  pristali  i  taj tekst je ušao n 

Predsednik    Miša    Trifunović:    Dozvolite,    gp- zakon. U zakonii je rečeno, i možete se nveriti, da se 
spo<lo, da vam saopštim imena članova  pojedinih  pod- kraj i  završetak  školovanja  odnosi samo na  one stu- 
bdbora. dente, koji se mogu Školovati na našem CJniverzitetu. 

Г_ pododlior   za    proučavanje    zakonskih    pred- 2a medicinski  fakultet, odnosno za one studente koji 
joga O izmenama zakona za  izlior narodnili   poslanika ne mogu da nastavo kod nas školovanje ako se otuda 
i  o biračkim spiskovima   izahrana su  ova  gospoda: vrate i za one grane nauka, za koje mi nemamo kod 

1. M. Moskovljević,   2.  K.   Timotijević,   3.   V. а&а fakultete na univerzitetu, za njih je produženo, 
Vilder, 4.   Sveta   Popović,    б.    Ljulja    Jov.anović,    6. da Se menjanje novca  nastavi do kraja  1923. godine, 
Ninko Peric, 7. Živko Prodanović, H._ E.  Kristan, it. misleči da će onda biti u mogućnosti država da pod- 
dr. Janko Šimrak, 10. Jovan Gjonović, 11. Erasnica, nosi tu razmenu, da od te razmene ne če biti velike 
12. Drofenik. štete po državnu kasu, ili ako se nadje za potrebno 

U pododbor za  proučavanje  predloga zakona o đa se to menjanje produži i dalje.  Medjntim g. Mi- 
Glavnoj  Kontroli izabrana su ova gospođa: nistar nijo hteo da pita rektorat univerziteta te da u 

1.   M. Gjuričić, 2, M. Vujičić, 3. R. Filipović,  1. sporazumu s njim za one   grane   nauka,   koje   nisu 
.1. ,Мацо\ čevi(-, ."i. R, Agatonović, (i. P. <'nlirovii', 7. E. predvidjene   kod   nas   na   imi\-erz.itetu,   poštedi   stu- 
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(lento, iiu^o je   sam'  dcmeo   jedno   reSonjc   oduzevši jula   IDL';!. iioil  tako, da  ii  školovanju  lili  studenata 
pravo menjanja novca po državnom kursu svima stu- ao bude oaglo^ potresa i  prekida  u  aevreraej zbog 
dentima, izuzimajući samo one, koji završavaju  L928. promene novca po državnom kursu nužnog za  izdr- 
god. <io 1, jula. Medjutiin i tu je g. .Ministar pogre- žavaujo i školovanje ajihovo. 
šio, jer u Francuskoj ima studenata kojima su pri- Pravilnik; koji roguliše ovo pravo studentima, 
znate ratne godine, te će tako dobiti po dva seme- propisaoe gospodin Ministar Finansija po saslušanju 
Stra. Oospodill .Ministar je priznao pravo na raz- rektora univerziteta, odnosno grana nauke, koje nisu 
jnenu samo onima, koji imaju osam semestara, a još ovde dovoljno zaslnpljene па univerzitetu i za 
niedjutlin i onima, koji imaju šest semestara, pri- koje će trebati, da se studentima vrši promena novca 
znatb im je, da će svršiti godinu dana pre, kao što je po državnom kursu, da 1м mogli završiti svoje zape- 
to i učinjeno po drugim državama, pa i kod nas nije čete studije. ONO ne vazi za svi' studente, koji od I. I. 
priznao. Ja sam povodom toga podneo jedno pitanje ,1922. god. odu na stranu radi školovanja«, 
na g. Ministra Finansija i molio ga, da on to svoje Sem ovoga gospodari Ministar uskraćuje prp- 
rešenje izmeni onako kako u zakonu kaže. Ja sam jnenu državnog novca i jednoga potrebnoga inini- 
jnu u tom pitanju kazao, da njegovo resenje ne ba- jnuiha onim studentima našim, koje je francuska dr- 
zira na dotičnom članu zakona o budžetskim dva- žava uzela kao svoje stipendiste. 1 sad on neće da 
jiaestinama i da ja kao zakonodavac nisam tako mi- odredi svojim pravilnikom jednu sumu novca, da i 
slio, kad sam rešavao o tom elanu zakona, pa da taj student može dobiti od svoje roditeljske kuće tio- 
tako nije mislio ni sam predlagač g. Vujieić, niti vaca, jer mu neće biti dovoljno ono, što debija od 
se iz njegovog govora u stenografskim Keleškania francuske vlade. I to bi trebalo obuhvatiti tim pra- 
može viditi a ni moga, da to treba da važi za sve. Ла vilnikom, te da studenti kao francuski stipendiste 
sam govorio da studentima, koji ne polažu ispit ili mogu dobiti od svoje kuće novaca i neka se to nor- 
čiji su  roditelji bogati, tu pomoć treba  uskratiti, što mira   pravilnikom. 
je objasnio i g, Voja  Lazić, potpomažući  moj pred- ; Gospodin  Ministar se brani  time, kako država 
Jog. .1a sam tražio dalje, da se ova razmena  reguliše mnogo troši, kako troši  velike sume na  to menjanje 
jednim   pravilnikom,  a  g.   Ministar  je   prošao   preko novca   i   kake  to   ne   može   više  da   izdrži.   Medjutim 
toga i nije liteo da   sasluša   rektora   univerziteta   za ja ne nalazim opravdanje; da mi treba da štedimo na 
one grane nauke, koje   nisu    zastupljene    na    našem teme.  te da  ne damo  novca  onoj  omladini,  koju  s  
univerzitetu. Gospodin Ministar mi je na moje  pita- ni' sami, odnosno   naše  prilike, gonile  na stranu, da 
pje  odgovorio,  da  je  svoje  rešenje   0   piomeni   novca dokijeino   dolire   stručnjake    u    našoj   zemlji   za   one 
.po državnom  kursu    đoneo   tačno   U    smislu    zakona urane  nauke,  koje  mi   nemamo  ovde;   naročito  osku- 
.ovako:  »istina U  jednoj   rečenici    toga   teksta,   koji devamo    u    medicini.    .Ia   zato   molim    Zakonodavni 
govori  o promeni novca studentima, ne stoji  izrieno: Odbor, da ovaj   moj   predlog  primi. 
Koji   završavaju   svoje studije  do  kraja   1928.   go- PredstMinik Miša Trifunovlć:  Dozvolite mi, go- 
dme, ah se to  po gramaticnom   i  lo-icnom  tumacen.iu ^ии1о_ ,,.,  v.|,|l „Istini  pažnju na ovo. O'an 45., kome 
razume  i   u  drugoj   rečenici«.   l)akle ovo  njegovo 
gieno   i  grairiatično   tumačenje   dovelo  je <lotle, da 
mnogi naši   studenti  na   strani   moraju   da   prekinu 

smo   mi   doneli   jednu  dopunu,   tiče   se  samo   promone 
novca studentima na strani. Taj tako izmenjen član 
na   uredliom   postao   je   zakon   i   ia   ĆU   samo  da   vam 

svoje školovan |e  i da se vrati!  u  otaeliinu samo zimu ,      ,- . ,   ■       ,    ■ • Г    -  .,     .. •    v ,i.„„„ ^      .     , 'j . .х .        , olnatim   pazn u,   da   sumii]ani   <la   ćemo   mj,   Aakono- 
ovoga   i  ako  ov-de na  uiuverzitetu  nemani   odgovara- i       ■ (,ii        '       -• •  •      ,•' i    . -•     ч      , .   ,fc , , ,.  ..•'■.•   . <lavni Odlior. moc  i  imati prava da lumacimo zakon. 
juee grane  nauke, odnoeno medicinari   nemani drugu ,-,,       .к   • ,,..', .... 
'.   .     f ,. ii- т -д- • f < hm 45,  ic sada z:kon i mi možemo nci n ie<laii posao 

i  treću i;olinu, gde In mogli  nastaviti  svote studiu1. ,    ..       v-  ,. .      , .        .       г,     i     ' ,        i- i 
r/, ■ j '      • ii j. -     '• kop može Ini: v r o nezgodan.   Izvolite da o tom disku- 
/jDOg toga sam    a podneo ova)  predlog za  lumacenie, ,   ;' . . м-   ■   ,        i      i    i-      • 
,    •'   i     v   , i        •   /ли i- м-   •  , i tiiicmo.  Ja  sam  zvao  i   g.   .Ministra   da  dodie,   |er ovo 
I.   i. da /.akouodavni   Odhor   da. a.    .Ministru   družil •     ■   i n , •,     • -       j  i n 

»     • -j.      •      i    •     i-   IM 0   jedno   vi liko   generalno   iiitanie   nasOfiT  <l(dok ruua. osnovu  za  reseuie  ovo^a   pitaina,  koie   hi   lulo  pra- -1. .•' , ;;      ,.   ..     '        •.   ,       • , . ,   .     Г, 
i      • i   •    u- k-i    i    • ■'•']■    ■       i I (Ljuba   Jovanovic;    Mol m   za    jedno   obiasnlenie). vedno  i  koje  bi   lulo   bazirano  na mišljenju   rektora j   •'  .. • •'      ■     • 

univerziteta, te da se   izidje na   susret   svima   onima izvolite .,     ,, ,. ..,,.. 
studentima^ koji studiraju'one grane nauka, koje na r/ ,   LJ"ba Jovanov.c:  I ostavlja ,$е pitanje, da li je 
jiašem iiniverzif.du nisu zastupljene, da im seda mo- Zakonodarai  Odbor vlastan  to da cim  ih   Narodni 
gUĆnost da   završe   svoje  školovanje,   koje   su   već   za- lk klijislina. _ 
počeli i da nebi morali biti prinudjeni da naj.ustaju .. Pređlsednik Misa Tnfunović: Jeste. Ima гес g. 
svoje studije.  To se  naročito  odnosi,  u  koliko sam   ja Kajcevc. 
razgovarao i ii  Ministarstvu samom priznaju, da se Milosav   Rajčević:   Zakon   o   budžetskim   dvn- 
to   naročito   odnosi   na   industrijsku   bemijn   i   livdro naestmaina  donela  je  Skupština. '1 o, sto  ima .Ia   radi 
tehniku, za one studente, koji studiraju u  llolandiji Zakonodavie Odbor, prodvidjeno je u 1 stavu. Nigde 
i drugde. To će ee znali samo po saiflom sporazumu П1Је pr&dvidjeno,.da  Zakonodavni odbor tumači za- 
sa   rektorom  univerziteta. kone i!: <la  donosi zakoni4 druge, neao li su oni  koji 

Zato   sam    ja    predložio  i    molim    Zakonodavni Sl1   l'icdv i I jeni   IMavom.  Kad   bismo  tu stvar   predu- 
Odbor,   da  donese   jedno   svoje   olijašnjenje,   koje   će /(',i-   П""   bismo  mo-li   proširi^   našu   nadležnost   Me- 
glasiti ovako: djutirii naši nadležnost odredjena je u Ustavu i ona 

»Olan  45.   zakona   0   budžetskim   dvanaest inama .i1' odredjena   kao  izuzetak   od  Opsteg  pravila.   .Ter  za- 
/a   l!)2-l. god. prestao je važiti, jer u   fi išijski  za- kon  se donos'  u Skupštini, a  Zakonodavni  Odbor je 
k  dvanaestinaina   za   januar  i    februar,   mart   i deo   Skupštine   i   kad   Distav   ne   daje   Zakonodavnom 
april nije ponovo unet. Odboru  puno ovlašćenje da  sve zakone i  sva tuma- 

Eešenje  gospodina   Ministra   Finansija   o   pro- čen'ia   donosi,   onda   samo   to   tumačenje   mora   biti 
meni   novca studentima   medcinarima   i  onih  grana striktno i samo ono sto je predvidjeno Ustavom, samo 
nauka, čije se obrazovanje ne može dobiti  na  našem to može   biti   nadležnost   Zakonodavnog Odbora.  Ovo 
univerzitetu, a Sto će se jednim pravilnikom   utvr- je medjutim sasvim  druga stvar i  nije  predvidjeno 
diti menja se i saohraziće se potrebi i važiće do kraja ovlašćenje  l'slavom, koje se daje Zakonodavnom Od- 
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boru-, te prema tome Zakonodavni (Mhor nije nad- 
ležan /n tumačenje Zalcona, već samo Narodna Skup- 
ština. Zalo ja iii'sliin, da ini treba <la odbacimo ovaj 
ptodlog zakonski o tumačenju ovoiga elana i ■<la se 
uputi Skupštini, (Pavle An^jelić: To je uredba, /a 
lo je nadležan (>dbor). 

diiik   Miša  Tril'iiiiović:   li Gju- 

Marko Gjun'čić: Gospodo, ja ве potpuno slažem 
sa nov: rom g.  pred^ovornika. Zakonodavnom Odlioru 
je delegirana izvesna vlast. ()ii u tim "•■cdmriima, 
gde rau je vlast, može biti delegirana,/vrSi svoju du- 
žnost i ima prava da je vrši. Proširenjem njegove 
vlasti morali biemo zadirati u vlast Narodno Skup- 
štino. Tumačenje zakona pripada Narodnoj Skupštini. 
Za tUmaoenj^ zakona mi nismo vlasid. Mi liismo na 
taj način, ako biemo ве upustili u tu stvar, primili 
na sebe  vlaet koju nam   ne daje   Ustav.   Mi  liismo 
Uzeli vlast Narodno Skupštino, jedan deo najveće 
vlasti koju ona ima da ona tiimaei zakone ili da je 
to tumačenje obavezno u državi, da mislim, da mi 
nemamo te vlasti i da učinjeni predlog ne možemo 
primiti. 

Predsednik   Miša Tril'miović:   Ima  reč g. Mi(U 
star Pravde. 

Ministar Pravde dr. Laza Marković: Ja sam 
liteo da kažem dve tri reei n prilog ovoga mišljenja 
poglavito za to, da ee stvar vidi sasvim iasno kakva 
je. Vi se ,4'ea'e, ka i smo uradili l'stav još u l"stavnoin 
Odlioru. da je onda pao predlog, da se na neki naein 
ubrza rad oko izjednačenja zakonodavstva. I taj pre- 
dlog, u onoj formi kako j obi O učinjen, nije liio usvo- 
jen.   Nije   se   primila   ideju   da   se   stvori   jedno   malo 
skraćeno u iriiniaturi zakonodavno telo, nego je ostalo 
tb, da zakone donosi i dalje Narodna Skupština, ali 
po jednom skraćenom postupku. Trema tome hvaki 
zakonski predlog ima se podneti Narodnoj Skupštini 
i  ako se on   odnos:   na   izjednačenje  zakonodavs'va  ili 
uprave, onda ga  Skupština   ирцсије Zakonodavnom 
Odboru, koji ga kao Odbor Skupštinski po ust ivnom 
ovlaščenju ispituje i kad ga ОП reši po svom po 
slupku, onda Skupština po lome predlogu gliiea, 
prima li ga ili ne prima. Po Ustavu je predvidjouo, 
da taj Zakonodavci Odbor i sam bez ikakve interven- 
cije skupštinske u odredjenom roku — Vi znate м ji 
je taj rok — pregleda i pretrese sve uredhe i .-ve 
privremene zakone i sva ministarska rešenja zakon- 
skog karaktera, I samo za te predloge i za ta pitanja 
do odredjenog roka imao je Zakonodavni Odbor da 
donese svoju odluku i tu je Zakonodavni Odbor doista 
imao.   može  se  kazati,   kao   fiinkeljn   nekog   posebnog 
zakonodavnog   tela   stvorenog   samim   Ustavom.   Tu 
funkciju Zakonodavni Odbor, Vi znale, kako je 
svršio. ()II je jedan deo tili uredaba izmeiro. potvrdio 
ili od'dirio i to je ead redovno zakonodavstvo. Ono <to 
Odbor nije dirao, to je ostalo d i važi kao zakon i mi 
se danas, posle krajnjeg roka od 28. novembra, na- 
lazimo, gospodo, U sasvim normalnom položaju, mi 
imamo zakonodavno telo. Zakonodavni Odbor, koji 
danas I nnkeioniše. jesle jedan skupštinski Odlior, koji 
ima o zakonskim 'vredlozima, koji nm preko Skup 
štine   budu   Upučeni;   a   tiču   se   izjednačili ja   zakomi 
đavstva', da da svoje mišljenje, da donese svoju odluku. 
Nikakve   druge   funkcije   Zakonodavni   Odbor   nema. 
Prema   lome.  a  za   pitanje  tumačenja,   koja   imaju   za 
koiiodivn!     karakter,    Zakonodavni    Odbor,    ovakav 
kakav  je  sada,  apsolutno   nema   pravne   osnovice, da 

može da Pešava O njima, da razumem to i ja se tu 
slažem, a može biti da se malo i razlikujem, jer ne 
znam. da li tako misli g. (Ijnričič da bi ako bi neko 
podneo predjog 0 razumevanju jbdnogfl člana jedne 
zakonske  uredbe,  ako   bi   se   podnen  zakonski   predlog 
o autentičnom tumačenju, za to tumačenje bio krači 
postupak, pošlo se taj predlog odnosi na izjednačenje 
zakonodavstva. Odluku bi imao da donese Zakono- 
davni Odbor a posle njega bi imala Skupština da 
glasa.   Ali  sam   Zakonodavni   Odbor  iz  svoje  sredine, 
ja mislim, da nema oelonca da može podnositi pred- 
loge ni po Ustavu ni po kom zakonskom propisu. Јз 
lllisTm. da ne treba da idemo tim putem. Mi se tru- 
dimo da dokažemo, da je Zakonodavni Odbor jedan 
Skupštinski Odbor a da odluke donosi Skunstina u 
celini. Zakonodavni Odbor je jedan skupštinski odbor 
i on ne može podnositi kao .takav neredovii'm putem 
nikakve zakonske predloge pa ni predloge o auten- 
tičnom tumačenju jednog zakonskog propisa. 

Pavle Angjelic: D koliko se ja BPČam, mi smo 
pre Lzveenog vremena tumačili nešto po zahtovu L,r. 
Ministra Saobraćaja odnosno doneli smo takvu od- 
luku, da bi g, Minislar imao osnova za dalji svoj 
rad. Isti takav slučaj bio je u Finausijskom Odboru 
po predlogu g. Ministra Presvete. Ja nisam ni tražio 
tumačenje   OVOga   člana, da   ima   zakonsku   fornin   da 
se član izmeni, nego sam tražio mišijenje Zakono- 
davnog Odbora, da je tumačenje g. Ministrovo po- 
grešno i da Zakonodavni Odbor drnkeije misl'. da 
tražim, da  se Zakonodavni  Odbor složi samnom  i da 
mi. koji smo bili nadležni da relavamo o uredbama 
i šio smo mi reSHi u Ustavom pdredjenome roku. 
imamo sada da iznesemo g. Ministru svoje mišljenje, 
da on ne može gramatički i  logički da  tumači, kao 
što je pogreSriC i tumačio, i ja držim, da smo oba- 
vezni mi. Išoji smo o tim stvarima rešavali, da izn"- 
semo svoju misao, da se ne slažemo sa tim logičnim 
i gramatičnim tumačenjem ir. Ministra Finansija, po 
kome tumačenju  imaju  da   orelrpe  naše stipendiste u 
svome obrazovanju. Mi koji smo govorili, ja g. Vu- 
jičić i g. Lazić nismo imali nameni da presečemo 
ovako kao šlo je presekan g. Ministar Finansija i u 
polovini semestra da se oduzima pomoč studentima 
tako, da ne tnogU da svrše slnd'je. (■. Vnjičič i sam 
zna da emo govorili, da se ne bi u polovini studija 
presek'a pomoč studentima, da i on nije nredložio 
tako, da Ministar Pinansija meseče tu pomoč kao 
oštrom sabljom, nego da se to produži i da ima izve- 
snib stepen'ea i da se tako vodi računa 0 obrazovanju 
tih mladića. Zato ja molim Zakonodavni Odbor, da 
se saglasi samnom,da se evo ne smatra kao neko novo 
tumačenje Zakonodavnoga Odbora, nego kao jedno 
mišljenje Zakonodavnoga odbora o tome predmetu 
te da bili na taj način ja mogao da uputim drugo pi- 
tanje na g. Mnislra Finansija. da njegove logičke i 
gramatičke zaključke drukčije izvede. 

Predsednik  Miša Trifunović :   ima Рвс g. VujiČiĆ. 
Izvestdae   Miiorad   Vujičić:   Gospodo,  ja   nisam 

mislio o ovome  predmetu -da  govorim,  ali   kako  se g. 
I'a\le Angjelić dotakao moga govora, ја hoću da ka- 
zein nekoliko reei. Pravo da vam kažem ja se slažem 
sa ovim što je g. Pavle Angjelić kazao, da je nepra- 
vi dno učinjeno za studenti', da st n lenti koji ne študi- 
ram ovale nego na strani, ostanu bez pomoči. .Mi, go- 
spodo, kod jatuiog propisa zakonskog mi sada ne mo- 
žemo ništa menjali ni tumačiti. Po mome mišljenju g. 
Pavle Angjelić treba da traži onaj pul i način, kako je 


